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LI VEMO, DA SMO 

„4 BME.INO MESTO ?
^51
joz^^eč po tarnanju in jadikovanju, kaj vse 
zdoabega nam je povzročila nova državna 
ica eia, ob kateri smo se znašli, kaže, da je 
»ms* dejstvo očitno. Seveda pa pri tem ne 
li 1,6 za stok in jok, gre za nov položaj, ki 

mu je potrebno kar najhitreje 
i v^lagoditi in ga izrabiti. Ne vem, če 
)va»0dovina obmejnih krajev pozna primer, 
drii6 bi neko mesto, ki se je znašlo ob meji, 

J^di tega kaj izgubilo. Tak kraj je vselej 
lan™! možnosti za nov zagon. Koliko in 
/e )9 dobil, je bilo odvisno od oblasti in 
jzdfdi.

F naša meja ponuja vrsto novih 
ličnosti. Postavlja pa tudi vrsto zahtev. 
ktofi> ki leži ob meji, je ogledalo države, ki 
nor Pripada. Vtis, ki ga dobi tujec ob 
nd^opu meje in vstopu v prvi obmejni 

al. je prvi vtis o državi, v katero prihaja. 
^ se je zaradi meje pri nas kaj 

so J^rnenilo? Morda komunalna ureditev, 
^lenost izložb, fasad ali morda 

iny*nost, prijaznost, obnašanje? Žal 
rop J Pomembneaa še ni orioetilo. Veriet 

fli|a o 
je^ei

vnfn. Edini premik so številni zasebni

r1 pomembnega še ni pripetilo. Verjetno 
f občinska oblast v zvezi s tem še 

i projekt. Morda. Slišati še ni o

r1' ki pa niso nastali zaradi meje, 
veČ zaradi sprostitve zasebništva in 

.acli samozaposlovanja, ki ga 
6bništvo omogoča. Kaže pa, da je še 

, rsikdo spoznal, da mu dejavnost, s 
L>r° je začel, nudi nove, dodatne

. '.lilt °St'' ^eh mo^nosti Pa i0 oziroma bo 
j, klikor jih bomo znali odkriti. 

^^ebno je samo prisluhniti potrebam 
edstva, vendar z miselnostjo mesta. 

lA,.^u9i strani meje je namreč kaj več 
nL°lstrc. če bomo večno ponujali samo 

^Pir in repo, ne bomo nikoli Opčine.

4Kpe«
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b4Catelje
66250 - i lirska bistrica

Cankarjeva št. 1
tel 067/81-029

ljubitelji
FOTOGRAFIJE - 

AMATERJI !
k '•e zadovoljstvo in naš ponos 

stavili najnovejšo
Quick lab mini linijo

,^«-0 iz Vaših filmov izdelamo 
^^fije standardnih formatov5

v cm uri
(10 v£dno na zalogi
irite' ^UDI FUJI FILMI
K las in se prepričajte

Vh Cas:
oc* ^ do 18 ure 

it^ (Ve Zaprto)
1 j1 Sreda, četrtek in petek 
|lw 0 12 in od 15 do 18 ure

°d 8 do 12 in od 14 do 17 ure.

KONEC

NESKLEPČNOSTI
Znano je, da občinska skupščina letos 
praktično ni imela "normalnega" 
zasedanja.
Od devetindvajsetih sklicanih sej v tem 
mandatu je bil enkrat nesklepčen zbor 
krajevnih skupnosti (22.9.1992) in kar 
šestkrat družbenopolitični zbor 
predvsem na račun vedno istih 
delegatov.
Na skupnem zasedanju skupščine 
občine, 4. novembra letos, so - da bi 
temu naredili konec - sprejeli sklep, po 
katerem bo skupščina odslej sprejemala 
odločitve z večino vseh glasov in ne več 
z večino glasov po posameznih zborih. 
Po ustnem zagotovilu odgovornih na 
republiškem nivoju zoper ta sklep ne 
obstajajo ustavni ali drugačni zadržki. Te 
dni pa na predsedstvu skupščine 
pričakujejo še pismeno mnenje.

Udeležba posameznih delegatov v DPZ 
(maj 1990 - november 1992, skupaj 29 
sej):
4 seje Andrejka Škrlj (SLS)
9 sej Dražen Trlin (Zeleni)

SKUPŠČINE?
12 sej Edo Tomšič (Zeleni)
12 sej Milan Mikolj (NDS)
12 sej Sanda Grk (SKD)
14 sej Zdenko Jursinovič (SLS)
15 sej Jadran Muha (NDS)
16 sej Alojzija Rutar (SKD)
16 sej Jože Benigar (SKD) (petkrat opr.)
17 sej Drago Jagodnik (SLS) (trikrat 
opr.)
18 sej Ana Štemberger (SSS) (petkrat 
opr.)
18 sej Emil Špilar (izvoljen na listi SDZ)
19 sej Valerija Reberc (SKD) (dvakrat 
opr.)
20 sej Aleš Zidar (LDS)
22 sej Rudi Celin (SLS) (dvakrat opr.)
22 sej Danilo Šircelj (izvoljen na listi 
SDZ)
24 sej Sabrina Pirih (LDS) (štirikrat opr.)
24 sej Zlatko Jenko (S DP) (trikrat opr.)
25 sej Rado Jurač (SDP) (dvakrat opr.)
25 sej Ivan Valenčič (Zeleni) (enkrat 
opr.)
26 sej Vojko Tomšič (LDS) (dvakrat opr.) 
28 sej Stane Prosen (SKZ, prestopil v 
LDS) (enkrat opr.)

Denarja ni niti za

"KJER JE MEJA, POSTAVLJAJMO ŠOLE, 
NE KASARNE” je misel, katere avtorje 
slovenski minister za šolstvo, dr. Slavko 
Gaber. Nanjo nas je opozoril njegov 
namestnik, dr. PAVEL ZGAGA, ki je 
sodeloval na javni tribuni LDS v četrtek, 
19. novembra, v bistriškem hotelu Turist.

Na vprašanje, ali ima Bistrica možnosti, 
da dobi srednjo šolo, ki je bila ena od
iztočnic razprave, je dr. Zgaga povedal, 
da v Sloveniji približno tretjina občin nima 
srednje šole ter da so med njimi velike 
razlike (npr. Vrhnika, Logatec, Cerknica). 
Ilirska Bistrica je demografsko ogrožena 
občina, za katero je značilen izrazit 
proces bega možganov, postala pa je 
tudi obmejna občina. Kako v Sloveniji 
narediti izjemo glede na to, da normativi 
ne morejo biti edini pogoj za sustanovitev 
srednje šole, je tudi problem regij in 
republike. Na načelni ravni na ministrstvu 
razmišljajo, naj bi občine, ki do sedaj 
niso imele srednje šole, imele predvsem 
gimnazijske programe (najmanj dva 
oddelka v letniku), tem pa bi priključili 
nižjestopenjske, predvsem deficitarne 
programe.
Dr. Zgaga je zapletenost problematike 
šolstva oziroma neenakopravnost 
pogojev za študij ilustriral s podatki o 
zadnjem vpisu na visokošolski študij: dve 
tretjini novincev prihajata le iz dveh regij - 
ljubljanske in mariborske. Roman Lavtar, 
podsekretar Ministrstva za šolstvo, je še 
dejal, da je bil edini interes, ki ga je do 
sedaj izrazila Bistrica, pobuda za 
gospodinjsko šolo. Takšne šole v 
Sloveniji že obstajajo, vendar je letošnji 
vpis vanje že precej skromnejši kot 
lanski.
Ob vprašanjih, kakšno je stališče šolskih 
oblasti do manjših podeželskih šol in

obnovo obstoječih šol

njihovega zapiranja oziroma obnavljanja, 
se je dr. Zgaga strinjal z ugotovitvijo, da 
je šola na podeželju nekaj povsem 
drugega kot v mestu, saj ima širšo 
družbeno in kulturno vlogo.
Povedal pa je tudi to, da so iz 
petintridesetih občin prejeli prošnje za 
sredstva za obnovo sto ene šole, v 
letošnjem proračunu pa je denarja za 
obnovo le treh šol, drugo leto pa naj bi 
se ta številka komaj potrojila.

D. P.

PRENOVLJENI 
ODSEKI CEST
Primorje Ajdovščina je končalo z 
asfaltiranjem ceste Novokračine - Jelšane 
v dolžini enega in pol kilometra. Vrednost 
del je bila približno sedem milijonov SIT. 
Polovico te vsote je prispeval občinski 
proračun, polovico pa republiški sklad za 
demografsko ogrožena območja. 
Maloobmejni prehod v Novokračinah bo - 
tako so obljubili na ustreznem ministrstvu 
- imel prioriteto, potem ko se bodo s 
Hrvati dokončno dogovorili o meji med 
državama.

Končana je tudi prenova odseka ceste v 
Knežaku v dolžini tristo metrov. Investitor 
je bila Republiška uprava za ceste, 
vrednost zelo zahtevnih del (V. stopnje) je 
bila devet milijonov SIT.
V osnutek republiškega programa za 
prihodnje leto je prišla tudi rekonstrukcija 
posameznih odsekov ceste številka 381 
(Pivka - Ilirska Bistrica, odsek v Šembijah 
ter nadaljevanje del v Knežaku) ter ceste 
proti Podgradu.

DOKUMENT O
UREJEVANJU
NASELIJ
Po dveh letih je naša občina končno 
prišla do osnutka o skupnih prostorskih 
ureditvenih pogojev. Dokument, ki 
predvideva urejanje naselij, vasi itd., med 
drugim obsega še petindevetdeset kart 
(kmetijstvo, poselitve, spremenjena 
kategorizacija zemljišč).
Čas javne razprave po krajevnih 
skupnostih bo od 1. decembra 1992 do 
28. februarja 1993. V vsaki KS bodo 
razgrnjene karte, ki “pokrivajo" območje 
posamezne KS. Pri tolmačenju 
dokumentov bodo sodelovali avtorji 
dokumenta (AREA iz Cerknice) ter 
predstavniki občinskih upravnih organov. 
V času javne razprave bodo zbirali vse 
pripombe in predloge, vsi postopki za 
spremembe po koncu javne razprave 
bodo bistveno bolj zamudni.

D.R

ILIRSKA BISTRICA

Zgodorin/ki dan za 
/o/e/ko 113

Stanovalci soseske S 13 so še pred 20. 
novembrom dobili prvih 258 metrov 
asfalta. Izvajalec del je bilo Cestno
podjetje Koper, ki bo z asfaltiranjem 
tankovske ceste po vsej verjetnosti
nadaljevalo.
Stanovalci soseske, ki je bila do
nedavnega navajena na tanke, ne pa na 
gradbeno mehanizacijo, so ta 
zgodovinski dogodek proslavili s 
srečanjem v gostilni "Franko", na 
katerega so povabili tudi predstavnike 
Cestnega podjetja ter sekretarko
sekretariata za gospodarstvo, Vojko 
Lenarčič.

Trenutno potekajo razgovori o pridobitvi 
sredstev za asfaltiranje drugega dela 
tankovske ceste, tako da bi Cestno 
podjetje lahko nadaljevalo z začetim 
delom.
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Ministri o naših problemih OBČINSKI
V drugi polovici novembra se je v naši 
občini zvrstilo kar nekaj ministrov, zato na 
kratko povzemamo le tista vprašanja in 
odgovore, ki se nanašajo na
problematiko v naši občini.

Pogovor med vladno delegacijo ter 
gospodarstveniki občine in predstavniki 
občinskih organov, 18. novembra:

ZLATKO JENKO predsedniku vlade, dr. 
Janezu Drnovšku: Prej smo bili del 
razvitega severa, zdaj pa smo slovensko 
Kosovo. Ali se bodo bremena, ki jih 
nosijo občine, ležeče ob meji s Hrvaško, 
porazdelila na vse slovenske državljane? 
Dr. JANEZ DRNOVŠEK: Pri nas še 
nimamo takega sistema, po katerem bi 
ideje prihajale iz centra. Vlada se bo s 
svojimi mehanizmi vključevala v vse 
projekte, tudi v investicije, vendar morajo 
ideje priti iz obmejnih občin samih.
VOJKA LENARČIČ je opozorila na 
zapostavljenost cestne povezave 
Postojna-Rupa in s tem na 
zapostavljenost naše občine na sploh. 
Prenova ceste bi potegnila občino iz 
"žepa" države.
MIHA JAZBINŠEK, minister za varstvo 
okolja: Smer Postojna-Rupa je v
nacionalnem interesu, saj pomeni tudi 
smer v Istro. Pretekla cestna politika je 
dajala prioritete iz naslova “Jugoslavik" 
(npr. cesta Šentilj-Macelj). Od tod tudi 
povezava Reka-Trst, ki nima prioritetnega 
pomena za Slovenijo. Omenjene cestne 
povezave sodijo v paket problemov, ki jih 
bomo reševali v dogovoru s Hrvati.

•••
Predstavitev kandidatov SLS, 17. 
novembra

Vprašanje ene izmed kmetic: Kmalu

Vozila parkirana tako ali drugače, 
nekatera hočejo "na občino", druga spet 
ven... policaji tu in tam pridejo in naredijo 
"red". Naslednji dan pa spet po starem. 
In... če hočeš za karkoli kaznovati 
"občino", postaviš med zid in parkirana 
vozila še svoj avto in blokada dela 
upravnih organov je tu!

bodo lahko študirali le otroci bogatih
staršev... Vse prošnje kmečkih otrok za 
dodelitev štipendije iz sklada združenih 
sredstev so bile letos zavrnjene z 
utemeljitvijo, da imajo doma kmetijo... 
Nihče ne vpraša, kam s krompirjem, 
mlekom, od kod jemati za študij? Ali 
občina ne more zagotoviti stalne 
zasedenosti delovnega mesta na 
Skupnosti za zaposlovanje v pisarni za 
dodelitev štipendij, namesto da v dolgih 
vrstah čakamo na delavko, ki prihaja od 
drugod?
Dr. STANKO BUSER, predsedniški 
kandidat: Letos nam je v skupščini 
uspelo usmeriti dvesto trideset milijonov 
tolarjev, ki so bili v proračunu namenjeni 
za privatno firmo, Agencijo za 
prestrukturiranje, ter trideset milijonov 
tolarjev iz sredstev, namenjenih za nakup 
vozil za obrambno ministrstvo, za 
subvencioniranje študentske prehrane. 
Zavzemali se bomo za takšne pogoje 
šolanja, v katerih bo vsak učenec lahko 
napredoval po svojih zmožnostih.

•••
Na pogovoru z Anko Ostermanovo, 
ministrico za borce in vojne invalide, SDR 
17. novembra

Vprašanje: Ali bodo tisti, ki jim je bilo 
med drugo svetovno vojno požgano 
imetje in so bili pregnani s svojih domov, 
dobili odškodnino?
ANKA OSTERMAN: Ustanovljena je
medministrska komisija, ki zbira podatke 
o številu teh ljudi. Koristno bi bilo, če bi v 
občini ustanovili združenje, ki bi zbiralo 
podatke za bistriško občino in 
posredovalo razne pobude na republiko. 
Ministrstvo mora še preveriti, ali sta npr. 
Italija in Nemčija kako odškodnino že 
dale bivši Jugoslaviji.

Vm
transport 
ilirska bistrica

Na svoji seji 19. novembra je občinska 
vlada pretresala osnutek rebalansa 
občinskega proračuna. Nadaljuje se 
trend realnega zmanjševanja javne 
porabe v občini. Naraščanje mase, 
namenjene javni porabi, zaostaja za 
rastjo življenjskih stroškov za 20 
odstotkov. Od takrat, ko je začela delo 
današnja občinska vlada, se je proračun 
realno zmanjšal za dva in polkrat. 
Predlog odloka o popravku proračuna je 
zastavljen tako, da se izidejo številke, kar 
pomeni, da v njem niso zajete vse 
potrebe občine, ki se financirajo iz 
proračuna.
Možen obseg javne porabe se po 
navodilih Ministrstva za finance vsem 
občinam povečuje za 34,4 odstotkov in 
znaša za našo občino 259.420.000 SIT.

Iz naslova republiških sredstev za 
demografsko ogrožena območja je 
Ministrstvo za planiranje odobrilo za 
našo občino sredstva v višini 28.057.618 
SIT za sofinanciranje naslednjih 
gospodarskih infrastrukturnih projektov:
vodovod Dolenje-Nova vas (4.817.500 
SIT), vodovod Mereče-Topolc, I. faza 
(3.100.792 SIT), zbirni kanal "Z" -

ProVITA0
Inženiring d.o.o. 
66250 Ilirska Bistrica 
Adamičeva 4 
tel. 067/41-820

/umv
SUMA INŽENIRING d.o.o.
ILIRSKA BISTRICA, PREŠERNOVA 14 
Te!.: 067/41-504 Fax: 067/81-042

LOKALPOTRIOTIZCM
Beseda lokalpatriotizem je bila v bližnji 
preteklosti nezaželena, če ne še kaj 
hujšega. Nadomeščena je bila s frazami 
o internacionalizmu in drugimi podobnimi 
prividi. V našem mestu je takšno 
“svetovljanstvo" pustilo hude posledice. 
Odsotnost vsakršnega lokalpatriotizma 
nas ni le oropala občutka pripadnosti 
svojemu kraju in svoji preteklosti, temveč 
nam je vzela tudi voljo do prizadevanj za 
prihodnost. Loklapatriotizem seveda ni 
nekaj negativnega, nasprotno, to je 
občutek pripadnosti svojemu kraju, kar je 
vsekakor pozitivno. Prebivalci mesta, ki 
niso zavezani okolju, kjer živijo in delajo, 
ne morejo imeti ne volje ne želje in celo 
ne prave sposobnosti za razvoj svoje 
ožje "domovine". Samo pripadnost 
nečemu lahko rodi pravo voljo in da 
potrebno moč in zagon, ki pripeljeta do 
željenega cilja. Pri nas smo nekaj

desetletij živeli brez lokalpatriotizma in 
posledice te zablode so zelo otipljive in 
več kot očitne. Drugje so bili bolj 
iznajdljivi. Ustvarili so si regije, 
medobčinske in vsemogoče povezave in 
tako v svojih mini "internacionalzmih" 
našli nadomestilo za pregrešni 
malomeščanski lokalpatriotizem. Danes 
je dobil domovinsko pravico tudi 
lokalpatriotizem, demokracija ga pač ne 
more prepovedati, tudi če kdaj koga 
moti. Lahko smo lokalpatrioti in bodimo, 
seveda v najboljšem pomenu besede, to 
pa je zavest o pripadnosti našemu 
mestu. Ali se že prebuja, ga že čutimo? 
Nekaj drobnih znakov kaže na to, nekaj 
dejanj to že potrjuje. Nujno pa je, da se 
povsem prebudi, ker bomo s 
samozavestjo, ki jo prinaša, uspešnejši.

Ivko Spetič

PRORAČUN?
nadaljevanje izgradnje čistilne napr*1 
(786.000. SIT),asfaltiranje lokalne cel 
Novokračine-Jelšane (3.333.596 SI1)^a 
izgradnja kanalizacijskega omrežjaino' 
Šembijah (8.945.730 SIT). °bl

Pri Ministrstvu za varstvo okolja 
uspeli pridobiti še 13.500.000 'V 
kreditnih sredstev za sofinanciranje d'?ac 
investicij:
- izgradnje vodovoda II. Bistrica - Zab®ej
I. faza, v višini 10.500.000 SIT; Pos
- kanalizacije Sušeč v višini S.OOO.Po
SIT. obč

Politične stranke naj bi po rebalaijpro 
proračuna prejele sredstva v viiW 
2.951.250 SIT. Stranke so financirane 
sorazmerno s številom delegatskih Aei 
v občinskem parlamentu: krcu
Stranka demokratične prenove (268.5H 
SIT), Demokratična stranka - nar/j01! 
demokrati (536.600 SIT), Slovel 
krščanski demokrati (536.600 SIT), Z«1
Slovenije (402.400 SIT), Slove.- •
ljudska stranka (134.150 ^
Socialistična stranka Slovenije (134.f I 
SIT) in Liberalno demokratska stra^0 
(402.400 SIT). bo

e]e]e]e]e]q]e1b]e]e]b]q]^
Ida

Rojstva, poroke, srmf
Oktobra se je v občini rodilo šest ol^j 
na ilirskobistriškem matičnem uradu 
sklenili dve zakonski zvezi, preminulo ! 
je sedemnajst naših občanov.

[a [a [13 [a[a [Ei [a [a [a [a [ag

NOVA Tel. št. 067/81-285 
STARA TEL. ŠT. 067/82-402

Podbeže 3$ [ 
Ilirska Bistri^

UGODEN NAKUP: [
- GRADBENEGA MATERIALA
- VODOINŠTALACIJSKEGA MATERIALA
- MATERIAL ZA CENTRALNO OGREVANJE
- KOMBINIRANE PEG ZA ETAŽNO OGREVANJE
- KERAMIKA IN SANITARNA KERAMIKA

HPONUDBA MESECA
GORILCI OROFLAM 
VSE VRSTE PEČI NA 
TRDA IN TEKOČA GORIVA
IZDELUJEMO:
- GARAŽNA VRATA, PROTIPOŽARNA VRATA, i

- KUUČAVNIČARSKE STORITVE PO NAROČILU ^ |

KUPCEM NUDIMO MOŽNO*1 
PLAČILA NA OBROKE 

IN S KARTICO ACT1VA !
—-_________J!

GRAFIČNI ATELJE
ILIRSKA BISTRICA S 067 81 29?
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OBČINSKO 
VODSTVO ZAVRAČA

apr*1 * * * * * * *
ce)

5lT]^a konferenci za tisk v četrtek, 26. 
ižjainovembra, so predsednik skupščine 

°bčine Stane Prosen, predsednik 
Vršnega sveta Jože Bolih in sekretarka 

1 S;2a gospodarstvo Vojka Čeligoj predstavili 
5 ',SVoja stališča do problematike kmetijske 
3 '7adruge in kmetijstva v občini nasploh.

-a^ejali so, da kmetje oziroma nekateri 
Posamezniki iz vrha bistriškega odbora 

30. lovenske ljudske stranke obtožujejo 
°Pčinsko vodstvo, da se je do sedaj 
Prernalo vključevalo v reševanje 

a aSrro^'ernov v Kmetijski zadrugi pa tudi na 
T^očju razvoja bistriškega kmetijstva. 

CVnan° je, da zadruga kmetom že nekaj 
1 ^esecev ni plačala mleka, mesa, 

tapirja, zelja in korenčka; hrvaški 
38.- ojemalci teh izdelkov zadrugi še vedno 
a^lgujejo precejšnjo vsoto denarja, tako 
ver- a se je zadruga zaradi velike izgube 
Zfažla pred stečajem. Kmetje pa v 
^Jeru, da ne bodo takoj in v celoti 
Šibili plačila za oddane pridelke, grozijo 

34. Protestno akcijo, v kateri naj bi še pred 
trditvami s kmetijsko mehanizacijo zaprli 

p°stop do občinske zgradbe. 
redstavniki občine in vlade so opozorili, 

ijSlL9 Je treba najprej ločiti kmetijsko 
dr>Jgo in kmetijstvo kot tako. Vlada je

dfUDI OTROCI 
BOSNE V

lOLSKIH 
^KLOPEH'VlT .------------------

t D|striškem zbirnem centru je trenutno 
l to štirideset beguncev. Vseh 

9bnskih šoloobveznih otrok je sto 
^.naist- Velika večina le-teh stanuje v 
prjlrrierh centru, ostali pa, ki so nastanjeni 
s družinah, se vozijo v šolo iz obeh 
^dov, Račič in Vrbovega. Pouk se je 
?K.v sredo, 25. novembra, poteka pa v 
^dem centru.
siloetek pouka je bil mogoč, ko je vsaj za 
(to 2adel° delovati centralno ogrevanje 
{Ql ^ vodo še napeljujejo). Z novimi 

19 PisS *| ' ^°Pm 50 opremljene tri učilnice, 
l. a|ne potrebščine pa so prispevali
("Ot vrstniki v preteklih akcijah 
p r°ci Bistrice prijateljem iz BiH"), nekaj 

jih v obliki pomoči dobili iz Italije. 
y dso|Cj bodo dobili tudi šolske torbe. 
pQ bodo otroci po tri ure dnevno, 
be CeVa|i pa podo trije učitelji: dva iz vrst 
Prapdoev in ena učiteljica, zaposlena 

Javnih del. Na učbenike še čakajo.

S
>pdlaciic

i. °st v zbirnem centru je MLADINSKI
p0 “■ ki zajema srednješolsko
lPr xv‘i°: ta je bila do zdaj najbolj
lirQ| . dona sama sebi. Mladinci si
cent Pastor, dobili so mini hi-fi

jfi t5|e^r' Poskušali pa jim bodo najti še
VQ(j l2°r in videorekorder. Izbrali soC? ^uba in izdelali program.
V|p^ 0oasne dejavnosti financira švedska
vQ| a-ženske v pletilskem krožku dobijo 

/ ^e|k'n su^anec' trenutno pa pripravljajo 
7 u Za seiem v Grazu. Deluje tudi

PrQs, 2a aerobiko, ki ga vodi zunanja
n^i OVoljka, in še nekaj drugih 

Vnosti.
t>.B

OBTOŽBE

na področju razvoja kmetijstva v 
sedanjem mandatu naredila precej 
(agromelioracije, pridobivanje razvojnih 
republiških sredstev, delo svetovalne 
službe itd.), ni pa odgovorna za poslovno 
politiko in vodenje zadruge niti za 
imenovanje njenega sedanjega vodstva. 
V reševanje problemov zadruge se je 
stalno vključevala in tako je tudi tokrat v 
sodelovanju z Ministrstvom za kmetijstvo 
dosegla, da bodo te dni kmetje dobili 
piačilo za mleko v višini 40 odstotkov. 
Sredstev v proračunu za ta namen ni, 
kvečjemu bi jih lahko odvzeli drugim 
porabnikom. Konec koncev denar za 
itileko dolguje zadruga in ne izvršni svet. 
Menili so tudi, da se stiska kmetov zdaj 
izrablja v predvolilne namene, ter da 
poskušajo isti posamezniki, ki so bili prej 
sami člani zadružnega upravnega 
organa, svojo odgovornost preložiti na 
ramena nekoga drugega.
Opisana problematika bo predmet 
razprave na prihodnjem zasedanju 
skupščine, kjer bodo postavili tudi 
vprašanje osebne odgovornosti za 
nastalo situacijo v zadrugi.

D. P.

PISMO 12
AVSTRALIJE
Naši avstralski rojaki so nam poslali 
pismo, v katerem nam sporočajo naslove 
kar petnjastih družin, ki se naročajo na 
SNEŽNIK. Nove naročnike je zbrala 
predvsem MARIJA ISKRA iz East 
Keilorja, sicer doma iz Novokračin, za kar 
se ji iskreno zahvaljujemo.
Kaj še pišejo?
Nekateri so bili zelo zadovoljni, ker so 
končno prejeli nekaj novic od doma, 
drugi so odklonili naročnino, saj se jim 
zdi politično dogajanje “doma" vse 
preveč neumno in neodgovorno. 
(Predvidevamo, da so mislili na razpad 
Jugoslavije in posledice le-tega.) V 
glavnem pa si avstralski izseljenci želijo, 
da bi v časopisu več pisali o njihovi 
domači vasi, o življenjskem standardu pri 
nas, o primerjavi med avstralskim 
dolarjem in našim tolarjem. Radi bi, da bi 
v časopisu natisnili majhen zemljevid 
Evrope in v njem poudarili Slovenijo, saj 
mnogi Avstralci in drugi tujci ne vedo, kje 
je Slovenija, in bi se radi prepričali o 
dokončnosti razpada Jugoslavije. Zanima 
jih, katere nove trgovine, gostilne in 
podjetja imamo v Ilirski Bistrici itd.

Obljubljamo, da ne bomo pozabili na 
njihove želje. Da jih nismo uresničili že v 
pričujoči številki Snežnika, pa je kriva 
predvsem predvolilna evforija, ki je zajela 
našo Slovenijo in Bistrico.

Naročnikom iz daljne Avstralije prav lepa 
hvala za naročilnice, vsem rojakom na 
tujem pa lep pozdravi V SNEŽNIKU 
bomo prav radi objavili tudi kak vaš 
prispevek.

Borislav Zejnulovič

OBLO BOJNE ENOTE 

POTEKA PO NAČRTIH

Od prihoda prvih vojakov slovenske 
Teritorialne obrambe je minil poldrugi 
mesec. Delo v vojaškem učnem centru 
poteka po programu, ki ga enakega za 
vse podobne centre začrtajo na 
republiškem nivoju.
Poveljnik bojne enote, poročnik fregate, 
UUBO POLES nam je povedal, da so s 
sodelovanjem z občinskimi in drugimi

Poveljstvo bojne enote v Ilirski Bistrici 
sporoča, da potrebujejo večje število 
poveljnikov oddelkov. Kandidati morajo 
izpolnjevati naslednja pogoja: Imeti 
morajo izobrazbo najmanj V. stopnje 
(izjemoma se lahko prijavijo tudi 
kandidati s IV. stopnjo izobrazbe s 
pogojem, da so si v preteklih letih 
pridobili vojaško izobrazbo), drugi 
pogoj pa je končan vojaški rok. Vsi 
interesenti se za dodatne informacije 
lahko obrnejo na poveljstvo bojne 
enote.

OTROCI, 
DEDEK MRAZ 
PRIHAJA!

Milan Vilotlč se je v Imenu Društva 
prijateljev mladine oni dan dogovoril z 
dedkom Mrazom In starko Zimo, da 
nas bosta obiskala v torek, 29. 
decembra. Pričakali Ju bomo ob 15. url 
v Domu na Vidmu. Svoj prihod je 
najavila tudi Mateja Koležnik; če vam 
bo rajanja in iger zadosti, se boste 
lahko zaposlili v likovni delavnici. Ta bo 
tokrat nekaj novega.
Milana sem slišala govoriti tudi nekaj o 
tem, naj bi se otroci in njihovi starši na 
Silvestrovo srečali na sprehodu po 
bistriških ulicah, pridružila pa bi se jim 
tudi dedek Mraz in starka Zima. Morda 
nam bo uspelo stakniti kje čisto "ta 
prave' bakle, nekatere mamice pa so 
se že odločile, da bodo lučke izdelale 
skupaj s svojimi otroki: repo ali peso 
bodo izdolble, vanjo vtaknile svečko, z 
zunanje strani pa vrezale zvezdice, 
lunice... in namesto ročaja zataknile 
vanjo žico.
Na placu naj bi nas pričakala ogromna 
Jelka In prepričana sem, da bo 
marsikateri otrok doma izdelal kak 
okrasek zanjo pa darilce za svojega 
prijateljčka.
Dedek Mraz naj bi obdaril vse otroke iz 
naše občine do vključno drugega 
razreda osnovne šole. Da bi bil Mrazov 
koš res poln, je društvo pretekli teden 
razposlalo prošnje za denarno pomoč 
po bistriških podjetjih. Ta sredstva 
bodo namenjena zgolj obdaritvi NAŠIH 
otrok.
Program še zdaleč ni dokončen, zato 
vneti organizatorji vabijo vse brihtne 
glave, ki so pripravljene pomagati z 
idejami in delom, da se zglasijo pri 
Milanu Vilotlču (tel. št. 81 343).
Se vidimo!

ILIRSKA BISTRICA

strukturami, s katerimi so se nekajkrat 
srečali, zelo zadovoljni. Sestali so se tudi 
s predstavniki krajevnih skupnosti v 
občini, kjer so se pogovarjali o 
problematiki uporabe nekaterih zemljišč. 
Kljub temu, da večine pogodb za 
zagotavljanje preskrbe bojne enote 
zaradi znanih razlogov niso sklenili v 
občini, poteka tudi sodelovanje z raznimi 
podjetji, institucijami in posamezniki. 
Tako so se na primer z bistriškim 
Slavnikom dogovorili za poseben 
avtobus, ki konec tedna vojake odpelje 
proti Ljubljani, od koder nadaljujejo pot 
na svoje domove, z Osnovno šolo 
Antona Žnideršiča so se dogovorili za 
uporabo športne dvorane v določenih 
terminih itd.

Vsem lovcem in gobarjem bo prav prišlo 
tudi opozorilo, da o času streljanja na 
strelišču na Baču redno obveščajo 
občinske upravne organe, če je 
potrebno, pa tudi posamezne krajevne 
skupnosti.

D. P.

ODMEV
V šesti številki SNEŽNIKA jev bilo 
objavljeno pismo IVANA VALENČIČA kot 
odgovor na članek o drogah, objavljen v 
peti številki občinskega časopisa. 
Pozdravljam pogum gospoda ZLATKA 
JENKA, da je na zasedanju
družbenopolitičnega zbora v mesecu 
oktobru izpostavil problem zasvojenosti v 
naši občini. Vsekakor tudi sama delim 
njegovo mnenje.
Problem je veliko večji, kot se nam kaže, 
saj poznamo le vrh ledene gore. Tako je 
povsod po svetu in ne najdem razloga, 
zaradi katerega bi bili mi izjema. 
Podobno je z AIDS-om, saj je znano 
število obolelih le vrh piramide. Bolj kot si 
pred problemom zatiskamo oči, bolj se 
le-ta bohoti in uničuje mlada življenja. 
Službe, ki se s preventivo na teh področji 
ukvarjajo vsaka na svoj način,še ne 
delujejo koordinirano. Ne poznamo še 
vseh svojih kompetenc, vendar se v 
Sloveniji premika tudi na tem področju. 
Vsi mi, ki nam je tako ali drugače 
zaupano mlado življenje, moramo v 
neizprosen boj proti temu zlu, na račun 
katerega mnogi odrasli zelo dobro 
služijo! Ne smemo obupati, pa čeprav 
so tudi reakcije staršev v začetku 
odklonilne, agresivne, podobne kot v 
filmu “Samo ne moj otrok".

Dr. Ivica Smajla

grafIka
grafIka
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ZA NASE LOKALNE 
INTERESE
PREDSTAVLJAMO VAM 
EDINEGA KANDIDATA IZ 
NAŠE OBČINE ZA DRŽAVNI 
SVET,
TONETA ŠENKINCA

Tone Šenkinc je rojen 30.8.1952, je 
diplomirani ekonomist, podjetnik iz 
Šembij, trenutno delegat krajevne 
skupnosti Šembije v zboru krajevnih 
skupnosti skupščine občine Ilirska 
Bistrica in podpredsednik tega zbora. Za 
kandidata za državni svet ga je 
predlagala in potrdila občinska skupščina 
na svojem skupnem zasedanju 4. 
novembra letos.

Program, za katerega se bo kot morebitni 
poslanec v državnem svetu zavzemal, je 
Tone Šenkinc strnil v en stavek:

“ MOJ PROGRAM BODO PROGRAMI 
NAŠE LOKALNE SKUPNOSTI I"

PREDSTAVLJA SE MAG. 
STANISLAV PROSEN, 
KANDIDAT LIBERALNO 
DEMOKRATSKE 
STRANKE SLO VENILE ZA 
DRŽAVNI ZBOR

--

l

SLOVENIJA JE MLADA.VOLI ZANJO 'R
Ih

ZDRUŽENA LISTA

Bliža se čas volitev, čas, da

naredimo nekaj zase in za

svoje otroke!

Hočemo in želimo si razvojni zagon 
slovenskega gospodarstva, da bo 
zagotovljena varnost žensk in moških, ki 
živijo od svojega dela in vseh tistih, za 
katere mora poskrbeti država. Socialne 
varnosti nam ne moreta zagotoviti ne 
vojska ne policija, ampak le pravica do 
solastništva, ki izhaja iz dolgoletnega 
dela in odrekanja, ter pravica do 
soupravljanja, brez katere ni 
ustvarjalnega dela. Država mora 
spodbujati naložbe v nova delovna mesta 
in poskrbeti za spodobno zdravstveno 
varstvo vseh ljudi. Nočemo države 
bogatih posameznikov, ampak enako 
perspektivo za vse. Šolanje mora biti 
dostopno vsem sposobnim, ne glede na 
zmožnosti staršev. Vlada mora spoštovati 
že sprejete kolektivne pogodbe in 
priznati sindikatom veljavo.

Slovenski narod si ne zasluži države,^ 
kateri vlada pravni nered, javni grabež^- 
socialna beda vedno večjega de 
prebivalstva, predvsem delavstva 
upokojencev.
Nimam se namena prepirati v skupš® 
ampak s svojim delom doprinesti, da! 
Slovenija postala dežela zadovoljnih 
srečnih ljudi.

S svojo kandidaturo hočem svoj voli 
okraj, z vsemi problemi in prednostmi, 
jih ima, približati Ljubljani, ki je poste 
center oblasti, kraj, kamor vodi romars' 
pot za vsak nam prepotrebni tolar.
Na meji s Hrvaško mora biti perspe 
mladim, delavcem, podjetnikom, kmet* 
in upokojencem in ne le jug naše ml* 
države.
Na meji s Hrvaško si ne žfllI

Odločno za svoje, spoštljivo do drugih. berlinskega zidu, ampak stisk rfl,L

Zdaj smo družba, v kateri gre redkim 
dobro, mnogim slabo, najštevilnejši pa 
so tisti, ki jim gre vsak dan slabše, ali pa 
jih strah pred tem že mori. Postati 
moramo družba, v kateri bo delo 
zagotavljalo varnost in v kateri bodo 
starši vedeli, da imajo njihovi otroci 
lastno prihodnost.

slovenskih rojakov in prijateljev Hrvatov^ 
katerimi živimo složno, življenjsko ^94 
gospodarsko močno povezani ‘9 
desetletja. p

Na volitve grem odločno in pogumr^sli 
pamet, sreča in volilci so na moji strani!j)oS|

Pot
Ob vaši volilni podpori, poslanec ^ 
parlamentu

mag. Zlatko Jenko, dr.vet.med.

LsDS
LIBERALNO-DEMOKRATSKA STRANKA 

ILIRSKA BISTRICA

Pravim, da me volilcem ni potrebno 
osebno predstavljati in jih seznanjati z 
mojimi dosedanjimi izkušnjami, vztrajnim 
in uspešnim delom, saj me dobro 
poznajo delavci, kmetje in vsi ostali 
občani Ilirske Bistrice.

V kolikor bom izvoljen, se bom v okviru 
institucionalnih možnosti zavzemal:
- za pravično lastninsko zakonodajo, ki 
bo upoštevala tudi dolgoletna odrekanja 
slovenskega delavstva in kmetstva;
- za razvoj kmetijstva v skladu s 
slovenskim nacionalnim programom
- za zakonodajo, ki bo pospeševala tuja 
vlaganja, vendar v nova podjetja, ne pa 
odkup uspešnih obstoječih;
- za bistveno zmanjševanje davkov, za 
davčni sistem, ki bo pospeševal vlaganja 
in s tem odpiranje delovnih mest;
- za strpno, vendar ažurno reševanje 
problematike s sosednjo Hrvaško, ki ne 
bo v škodo naših državljanov;
- za liberalizacijo meje in maloobmejno 
cono, v katero bo spadala cela občina 
Ilirska Bistrica;
- za zmanjševanje stroškov državne 
uprave;
- za dodelitev lastnine bivše JA

občinskim razvojnim skladom in ne 
Ministrstvu za obrambo;
- za skladen razvoj industrije, obrti in 
turizma na tržnih osnovah brez 
stanovskih izsiljevanj in monopolov;
- za socialno varnost vseh zaposlenih in 
brezposelnih.

Med nasprotujočimi si interesi stranke in 
naše občine se bom prej odpovedal 
stranki kot interesom občine Ilirska 
Bistrica.

Svojo trdnost in neizprosnost za interese 
naše občine sem pri svojem delu 
dokazoval tudi dosedaj.

Volilcem obljubljam, da bom skušal svoje 
obljube uresničiti ter s tem prispevati h 
gospodarskemu in družbenemu razvoju 
Slovenije, kar bo omogočilo boljše in 
lepše življenje ljudi sedaj in v bodoče.

Verjamem, da me bodo volili vsi, ki mi 
zaupajo, med njimi pa tudi kmetje, s 
katerimi sem tri desetletja prenašal 
težave socialističnega kmetijstva.

mag. Stane Prosen, dr.vet.med

SLOVENSKA 
LJUDSKA STRANK
Predstavlja svojega kandidata, 
državni zbor Republike SloveOT
RUDI CELIN dipl. ing. ag(

V

J

Rojen v II. Bistrici 14. 1. 1945 treh^ 
zaposlen v Pivka Perutninski kombih31.

Iz mojega volilna programa bi na^1 
predvsem naslednje:

- Trenutno in v bodoče h3 
potrebujemo pravno državo.

- Razvoj podeželja in še p^ 
kmetijstva, ker razvito kmetijstvo v - ,čK
ne pomeni samo bogatega ^ 
temveč bogato družbo v celoti.

- Razvoj šolstva in znanosti 0^. 
vnujen da ne bomo večno zaostaF1 v 
razvitimi državami. .
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SVEŽA ZA 
PRIMORSKO
Odstavlja kandidata 
^ državni zbor,

leŽORKA ŠAJNA
a

l0V,l9^° 'n9'i j0 roj0n Bistričan
o ^ 40- leta). Od prve zaposlitve dalje dela 

; gospcdastvu in sicer najprej na 
1atni^n° strokovnih ter vodstvenih delih, 
„1° P0 na odgovornih, vodilnih in 

in^siovnih funkcijaha

L '“l strankarsko neopredeljen in 
jc ntp renrienjen se je vključil v odprto 

resno gibanje, ki deluje kot

neideološka stranka - Zveza za 
Primorsko.

Za ZZP in njen program, ki ga je sokreiral 
ob ustanavljanju stranke, trdi, da je v 
glavnem nastal na osnovi zgodovinskih 
dejstev in razmer v preteklem obdobju, 
saj Primorska ni imela pravega mesta v 
deklarirani enakopravni državni politiki. 
Ob pogledu na preteklost je prepričan, 
da je zelo važno ugotoviti sedanje stanje, 
vendar je zanj najvažnejša usmeritev v 
prihodnost.
Program zato teži k gospodarski 
razvitosti, ureditvi infrastrukture, turizma, 
malega gospodarstva in obrti ter 
primernega kmetijstva, socialni in kulturni 
enakopravnosti, skratka k skladnemu in 
enakovrednemu razvoju Primorske.
Svoj kraj, svojo občino vidi v skupni 
usodi Primorske, zato je prepričan, da 
bodo Primorci, povezani v ZZP lažje in s 
precej več realnih možnosti dosegali 
zastavljene cilje.
Da bo v okviru ZZP lahko razvijal in 
udejanjal tovrstne ideje in usmeritve 
potrjuje dejstvo, da je Zveza za 
Primorsko vseprimorska, necentralistična 
stranka, ki spodbuja in podpira lokalne 
interese in aktivnosti članov ne podreja 
ozkim strankarsko ideološkim 
usmeritvam.

ZZP - Zveza za Primorsko bo svojega 
kandidata za državni svet dr. Cirila 
Kastelica, dipl. ing., in kandidata za 
državni zbor Zorka Šajna, dipl. ing., 
predstavila 1. decembra 1992 v mali 
dvorani Doma na Vidmu ob 17.30.

^ ŽELENI ILIRSKE BISTRICE
J VAŠ KANDIDAT ZA DRŽAVNI ZBOR

Janko poklar
niJ

ATENI USPEHI: 
ijf ^sta reka Reka. s

5 ^ ponovno v južnoprimorski regiji - registracija KP 
4 Jayna dela pri urejanju okolja

A^LENE OBLJUBE:s v.
^ jpstilna naprava in sanacija 
I s i°bovnika ter drugih odlagališč 
^ s Posodobitev ceste Jelšane-Postojna 
^ s ^ova ekološko čista delovna mesta 
i s |paloobmejno sodelovanje po principih Osima 

°kolski dom mladim Bistričanom

SOCIALISTIČNA 
STRANKA SLOVENIJE
PREDSTAVLJA SVOJO
KANDIDATKO ZA DRŽANI 
ZBOR IZ NAŠE OBČINI;
VOJKO v v 
LENARČIČ

Vojka Lenarčič, ing. org. dela, je rojena 
5.5.1941, trenutno zaseda mesto 
sekretarke občinskega sekretariata za 
gospodarstvo.

Svoj program je strnila v naslednje misli: 
Če hočeš vedeti, kakšne so potrebe 
kraja, moraš v njem živeti, če hočeš 
vedeti, kakšne so želje ljudi, jih moraš 
znati poslušati. To sta vodili pri mojem 
delu. Potrudila se bom, da bo Ilirski 
Bistrici pripadlo mesto v Sloveniji, kot ji 
gre. Ne moremo večno obstajati na 
obrobju. Zavzemala se bom za ureditev 
pogojev za urejanje cest, telefonije, 
kanalizacije in za to, da bomo v vseh 
naseljih imeli čisto vodo. Posebno skrb 
bom namenila ženskam. Trudila se bom 
za izboljšanje pogojev gospodinjskega 
dela, da bo vsaka ženska lahko več časa 
posvetila sebi, poklicu in družini.
Posebno zvenečih obljub ne gre deliti, 
kajti dajati lažno upanje za nekaj, kar se 
ne bo še tako kmalu uresničilo, bi 
pomenilo, da se norčuješ iz ljudi, ki ti 
zaupajo.

VOLITVE 92
Volitve za državni zbor, državni svet in 
predsednika republike bodo v nedeljo, 6. 
decembra. Vsi kandidati so že določeni, 
njihova imena pa objavljena v sredstvih 
javnega obveščanja.
Po zakonu imajo pravico do 
GLASOVANJA PO POŠTI naši državljani 
v tujini, tisti, ki so na služenju vojaškega 
roka, ter vsi, ki so oskrbovani v domovih 
za starejše občane in ki nimajo v domu 
stalnega prebivališča. Za vse naštete je 
poskrbela okrajna volilna komisija in že 
poslala ves volilni material. Seveda so vsi 
ti morali svoje zahteve vložiti pri 
republiški volilni komisiji do 6. novembra.

Vsi državljani Slovenije, ki živijo in delajo 
na tujem, in ki se bodo osebno udeležili 
volitev, bodo na matičnem uradu dobili 
potrdilo o državljanstvu.

Vsi volilci, ki bodo 6. decembra 
UPRAVIČENO ZADRŽANI, bodo svojo 
volilno pravico uresničili 1., 2. in 3. 
decembra na posebnem volišču za 
PREDČASNE VOLITVE v prostorih 
Krajevne skupnosti Ilirska Bistrica med 9. 
in 17. uro.

•

Letošnje volitve bodo - vsaj kar se 
glasovanja tiče - veliko bolj enostavne 
kot volitve leta 1990, saj bo vsak volilec 
izbiral le po enega kandidata za vsakega 
od obeh zborov in predsednika. To 
pomeni, da bo tudi delo volilnih odborov, 
ki so imenovani za vsa volišča, nekoliko 
lažje kot na prejšnjih volitvah.

Volilci, ki se ne bodo mogli udeležiti 
volitev zaradi BOLEZNI, morajo vsaj tri 
dni pred glasovanjem okrajni volilni 
komisiji sporočiti svojo željo, da bi radi 
glasovali na domu.
OKRAJNA VOLILNA KOMISIJA je 
komisija, ki vodi volitve v naši občini. 
Sedež komisije je "na občini" (Bazoviška 
14), telefon št. 41 361, interna 15.

V občini bo 55 volišč in eno volišče za 
predčasne volitve. V sodelovanju s 
predsedniki svetov KS je okrajna volilna

NAPOTKI
komisija že imenovala posamezne volilne 
odbore, ki bodo skrbeli za potek volitev, 
volilna gradiva, okrasitev volišč ipd. Člani 
volilnih odborov bodo za svoj trud prejeli 
denarno nadomestilo. Prav tako bo (kot 
pri preteklih volitvah) okrajna volilna 
komisija lastnikom prostorov, v katerih 
bodo volišča, namenila določeno vsoto 
za stroške (elektrika, čiščenje ipd.) 
Okrajna volilna komisija je prepričana, da 
bodo odbori svojo častno dolžnost 
uspešno opravili.

V primeru, da bo kdo od volilcev 
ugotovil, da ni na volilnem imeniku, bo 
moral na matičnem uradu dobiti potrdilo, 
s katerim bo pri volilnem odboru dokazal 
svojo volilno pravico. Matični urad bo na 
dan volitev odprt.

Pri delu volilnih odborov bodo na vsakem 
volišču lahko navzoči tudi ZAUPNIKI LIST 
KANDIDATOV. Ti bodo predsednika 
volilnega odbora lahko opozarjali na 
morebitne nepravilnosti, sodelovali pa 
bodo lahko pri vseh volilnih opravili, tudi 
pri štetju glasov. Imena zaupnikov morajo 
predstavniki list sporočiti okrajni volilni 
komisiji najkasneje pet dni pred dnem 
glasovanja.

Okrajna volilna komisija opozarja še na 
to, da po zakonu lahko glasuje samo 
VSAK VOLILEC ZASE, saj je to njegova 
ustavna pravica.

Na predlog sodišča in strank v občini je 
republiška volilna komisija imenovala 
VOLILNO KOMISIJO ZA OKRAJ ILIRSKA 
BISTRICA v sestavi:

Miro Urbančič - predsednik 
Mitja Škerlavaj - namestnik 
Valerija Reberc - članica 
Drago Jagodnik - namestnik 
Sabrina Pirih - članica 
Igor Batista - namestnik 
Tanja Hofman - članica 
Branko Skrt - namestnik

Franc Gombač - tajniški posli.
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Boris Šuštar je 15. oktobra 1992 javno 
uspešno obranil doktorsko disertacijo 
z naslovom VZPOSTAVLJANJE IN 
OHRANJANJE RAVNOTEŽNIH TER 
STABILNIH ODNOSOV MED PARTNERJI 
V DINAMIČNEM MODELU SKUPNIH 
VLAGANJ in sl s tem pridobil pravico 
do podelitve naslova DOKTORJA 
POSLOVNO-ORGANIZACIJSKIH 
ZNANOSTI.

- Zakaj ameriške firme rade zaposlujejo 
tuje, med njimi tudi naše diplomante?

Naši diplomanti so v Ameriki zelo cenjeni, 
ker po znanju prekašajo njihove. Njihove 
visoke šole imajo v nižjih letnikih splošne 
programe, medtem ko so naše v vseh 
letnikih strokovno usmerjene. Sicer pa 
nas z znanjem pri magisteriju dohitijo in 
pri doktoratu prehitijo.
Poleg tega naši ljudje, ki se zaposlijo v 
ZDA, tam garajo, svoje delo opravljajo 
zelo resno in odgovorno. Delodajalci se 
tega dobro zavedajo. Ameriški kolegi so 
bolj razvajeni.

- Tudi ti si okusil Ameriko, potem ko si 
kot štipendist Skupščine občine Ilirska 
Bistrica v treh letih in pol končal študij 
na Ekonomski fakulteti v Ljubljani.

Po končani fakulteti sem odšel na 
občino, kjer so m dejali, da mi za 
podiplomski študij ne morejo dati 
štipendije. Bili so toliko uvidevni, da niso 
zahtevali vračila prejšnje. Pred volitvami 
90. leta so me obiskali in mi ponudili 
mesto predsednika izvršnega sveta,
vendar sem bil takrat sredi priprav na 
magisterij ter z mislimi že pri doktoratu... 
sicer bi ponudbo sprejel.

V ZDA sem preživel eno leto in pol, 
zaposlen sem bil pri transnacionalki ICN 
Pharmaceuticals v Los Angelesu, katere 
generalni direktor je bi Milan Panič,
sedanji premier samozvane ZRJ. Moje 
delo je bilo preprodaja kemikalij. Ko sem 
prišel v firmo, je njen katalog obsegal 
dva tisoč različnih kemikalij, ob mojem 
odhodu dvanajst tisoč, danes pa kljub 
recesiji, o kateri veliko govorijo, katalog 
kemikalij, ki ti jih omenjena korporacija 
lahko dostavi v nekaj dneh, če ne že v 
nekaj urah, obsega petinpetdeset do 
šestdeset tisoč kemikalij, verjetno vse, ki 
jih trenutno poznamo. . Ob odhodu 
domov so ocenili moje delo (zanje 
običajno priporočilo za naslednjo 
zaposlitev) in sicer z najvišjo oceno.

Sl osebno poznal svojega 
generalnega direktorja Paniča?

Da. Panič je odličen podjetnik, 
poslovnež, zelo sposoben, pa tudi zelo 
zvit in zaradi vsega tega je bil tam 'Velika 
živina". Ima dober nos za biznis in je 
eden najboljše plačanih direktorjev v Los 
Angelesu (ki z okolico šteje trinajst 
milijonov prebivalcev). Hiša, v kateri so 
snemali Dinastijo, je njegova.

- Kaj je Amerika In kje Je Slovenija?

Amerika je generalni direktor Panič s šest 
milijoni dolarjev letne plači, Slovenija pa 
na primer dr. Tone Hrastelj, tudi generalni 
direktor uspešne in resne firme 
Jugotekstil lmpex, ki mora biti zadovoljen 
z dva tisoč markami plače na mesec z 
vsemi bonitetami vred.
Na Zahodu delaš ves dan; res je sicer, da 
te maksimalno izkoristijo, te pa zato tudi 
primerno plačajo. Morda delajo celo več 
kot Nemci. Letno imajo štirinajst dni 
dopusta. Glavni kriterij za vse je, da je 
delo tekoče opravljeno. Svoje delovno 
mesto lahko zapustiš kadarkoli, nikogar ti 
ni treba prositi za dovoljenje, vendar 
mora biti delo opravljeno.
Naših razmerij med plačami se ne da 
primerjati z njihovimi. V začetku sem 
prejel sedemnajst tisoč dolarjev letno, po 
enem letu se ta znesek podvoji. Če bi 
ostal v firmi, bi napredoval v menedžerja 
in zaslužil petdeset do šestdeset tisoč 
dolarjev letno; sledi rang našega bivšega 
direktorja TOZD-a s sto do sto dvajset 
tisoč dolarji, še višje so "top managerji" 
(to so pomočniki generalnega direktorja) 
z dvesto do tristo tisoč dolarji, najvišji - 
generalni direktor dobi od petsto tisoč 
dolarjev navzgor. Vendar je vsakdo

plačan v skladu s svojim delom in 
“količino” odgovornosti. Delajo po 
kvartalnih planih; če jih ne izpolniš, letiš!

- V čem je bistvo tvoje doktorske 
disertacije?

Doktoriral sem, na kratko rečeno, iz 
skupnih vlaganj ali "joint venture". Moral 
bi dobiti naziv "doktor mednarodne 
ekonomije", ker pa te smeri še nimamo, 
sem dobil naziv "doktor poslovno 
organizacijskih znanosti".

Osnovno vprašanje, ki ga v delu 
obravnavam je, kako ustanoviti mešano 
podjetje, kako ga uspešno voditi in v 
njem poslovati - gledano s poslovnega in 
ne pravnega vidika. Mešano podjetje 
lahko primerjamo z zakonsko zvezo. 
Odnosov med partnerjema se ne da 
predpisati, partnerjema lahko le 
svetujemo in dajemo napotke o tem, 
čemu naj se izogibata, na kaj naj bosta 
pozorna itd.
Drugi problem, ki ga obravnavam, 
imenujem "paradoks lastništva". Pri nas 
vsi vztrajajo na tem, da mora biti v 
mešanem podjetu najmanj enainpetdeset 
odstotkov domačega kapitala in največ 
devetinštirideset tujega. Z anketo in 
statistiko sem dokazal nasprotno tezo: ni 
pomembna lastnina. Pomembno je, kdo 
firmo uspešneje vodi in upravlja. Mi teh 
znanj nimamo, nimamo mednarodnih 
izkušenj, ne poznamo "fint". Tuji vlagatelji 
pa ne glede na delež v kapitalu z vsem 
tem znanjem črpajo take dobičke, kot se 
jim zdi.

- Kaj počneš s svojim znanjem pri nas?

Sem asistent pri predmetu Mednarodno 
poslovanje in mednarodni marketing pri 
prof. dr. Tonetu Hrastlju, s katerim skupaj 
predavava. Verjetno bom kmalu izvoljen 
za docenta. Objavljene imam že številne 
članke v domačih, hrvaških, srbskih in 
tudi tujih revijah. Delam nenehno in po 
cele dneve. Predavam tudi študentom ob 
delu. Najbolj resen ekonomski študij 
imajo v Novi Gorici, sledijo Kranj, Ruj, 
Kočevje, Novo mesto, Krško, nekaj v 
Piranu. Najmanj se študira v regiji 
Cerknica, Ilirska Bistrica, Postojna. 
Predavam tudi na Zunanjetrgovinski šoli 
Gospodarske zbornice na Centru za 
zunanjo trgovino v Radencih. Predaval 
sem v Iskri in nekaterih drugih podjetjih - 
od splošnih zadev do konkretnih 
predpisov.

PODGORSKI TV MRKI
Ob vsakem (kljub pogostosti še vedno) 
nenadnem izpadu televizijskega signala 
na 50. in 60. kanalu po Podgori brnijo 
telefoni. Išče se krivec, ki jim je ravnokar 
montiral novo antenoI 
Gre namreč za 2. drugi program TV 
Slovenija, ki so ga ob pomoči nekaj 
zagnanih montažerjev televizijske 
opreme in pa manjhnih “škatlic" - beri 
ojačevalcev - uspeli uloviti z 
oddajnika-pretvornika televizijskega 
signala na Slavniku. Omenjeni pretvornik 
sicer ni prvenstveno namenjen področju 
ilirskobistriške občine, je pa dejstvo, da 
je, po neuradnih informacijah, do katerih 
so slučajno prišli nekateri ljudje iz

Podgore, precej slabo vzdrževan in je 
televizijski signal kljub vsej dragi opremi, 
ki se bohoti po podgorskih strehah, 
neulovljiv.
Res je tudi, da je spomladanski poizkus, 
da bi drugi program TV Slovenija 
pripeljali v Podgoro po redni poti s 
postavitvijo pretvornika na Gornjem 
Zemnu, propadel - seveda zaradi 
pomanjkanja denarja. Ker pa televizijska 
naročnina za Podgorce ni nič manjša kot 
za ostale, prizadeti menijo, da so v 
neenakopravnem položaju ter da bi se 
bentenju jeznih gledalcev kaj lahko 
izognili, če bi pristojni televizijski možje 
redno vzdrževali obstoječo opremo. Tako

pa lahko v glavnem gledajo v sneženje 
na televizijskem ekranu, tu in tam pa jih z 
odlično sliko poskušajo prepričati, da je 
sprejem drugega programa Televizije 
Slovenija nekaj povsem normalnega. 
Mimogrede še to: pretvornik na Slavniku 
poleg Podgore naj bi pokrival še vasi 
Šembije, Podtabor, Podgrad in Hrušico. V 
teh vaseh je, kot trdijo, sprejem signala z 
Nanosa zelo slab ali celo nemogoč.

Ni kaj! Podgorcem preostane le to, da se 
v boju za svoje pravice organizirajo in se 
podajo v dialog s pristojnimi institucijami.

D.R

- Kam naprej?

Pred mano sta dve alternat' [n
Nagovarjajo me, da bi šel !ri 
postddoktorski študij v Ameriko. Verfg 
bom namreč deloval akademsko, čep’: p 
me bolj zanima praksa. Do te| n 
spoznanja sem prišel v Ameriki. Pral^ 
mi bolj leži, tudi predmet, ki !(j 
predavam, in doktorat sta do1 r. 
praktična. Lahko se vrnem v amer$p 
firmo, kjer sem bil, vendar pod pogoji 4 
da me vzamejo kot menedžerja. Amer' a| 
je za tiste, ki imajo denar. To bi k p 
možnost v zadnji sili. p
Ker pa denar ni vse, imam še vedno y 
možnost, da ostanem doma. Rad im3|e 
Slovenijo, še posebej Bistrico, vendar'^ 
v kakšni bistriški firmi ne vidim. Kdo ra 
sploh potrebuje tak kader, kot sem jaz’ R, 
Dokler lastninski odnosi pri nas ne bo1 p 
urejeni, dokler se ne bo natančno vedC" g. 
kdo komu za kaj odgovarja... tu !o| 
nameravam vegetirati. Ne precenjuj8 ra 
se, pa tudi ne podcenjujem. V Ameriki1 
ambicioznost ne smatra za slabost,1 Bi 
vsakega se zdrava ambicioznost o' s 
zahteva. Direktor, šef pa mora vc 
ambicioznost pravilno kanalizirati. Ur 
poznajo nobene medsebojne “ribari a\ 
Zaradi perspektivnih mlajših delavcev1 tj( 
nihče ne počuti ogroženega. Šef: m 
zaveda, če dela ves njegov oddd' 
dobro, bo od tega tudi sam imel koris11, 
ICN Pharmaceuticals so zelo strogi1 D. 
začetnih, nižjih kadrov. Ko se |f 
dokažejo in prodrejo, pa jim pod6* 
vrsto bonitet.
Stvari se pri nas zelo počasi spremM^ 
pri nas še ni normalno, da res delaš ^ 
si za to tudi primerno plačan. "Olastni11 
se bomo morali najprej v svojih glavab' ^

0
- Tvoje mnenje o lastninjenju? ?(

V Zahodni Nemčiji so verjeli, da bodc ^ 
privatizacijo v Vzhodni Nemčiji ftf, 
dvesto milijard mark. Danes je jasno, 
bodo morali še kakih tisoč mi^ 
prespevati sami, da se bo premoč P, 
vzhodne sestre olastninilo. (?
Vrednost naših certifikatov bo 13 U 
začela padati. Tudi našo državo ; *fl 
lastninjenje stalo še dosti tisočev ^ Pc 
Vendar je lastninjenje nujnost ne Vri 
na stroške in na to, da dobička na 1^ pc 
rok ne bo. $a

Dragica Prosen
Po
Pa
Pa
*o

PLANINSKO £ 
DRUŠTVO snežn ?:
ILIRSKA BISTRICA

Pa
vabi na naslednje prireditve in izleta ^

Kulturnem domu na Vidmd 
predstavitev himalajske odprav0 
VZHODNI VRH KUMBAKARNE 
alpinist Bojan Počkar,
- v nedeljo, 13. decembra, h0 
POHOD NA TIŠJE (nad Litijo); 
Marjan Kotnik
- v nedeljo, 20. decembra, na ^ 
pohod na Javornik; vodja Niko Kra^
- v petek, 31. decembra, med 18- 1 
uro na SILVESTRSKO SREČAŠ 
prostorih društva,
-v soboto in nedeljo, 1. in 2. 
1993^ na 28. NOVOLETNI 0 
SNEŽNIKA, informacije: Hinko Poro^



ia# ^a'erija Hodnikov mlin, v zadnjem času 
^koliko sporna, je prav s predzadnjo 

'eC SRStaV0 doma^e9a likovnika SREČKA 
epi napovedala, da bomo v

te; Pednje morali nanjo resno računati kot 
rak u3 . razstavni prostor, namenjen 

I ^alitetnim delom mladih avtorjev, 
dol r Snneritev j® že potrdila s sedanjo 
rjj Ustavo umetniških fotografij mladega 
jetnika JOŽETA BARTOLJA, študenta 
ieP letn'ika likovne smeri na Pedagoški 

Ij akademiji. Bartolj je bistriški publiki 
P°niJdi| svoje videnje dogajanj, nastalo 

10 Vr\JUnijski slikarski koloniji v Domu na 
m»lp, ■ u’ ko so se študentje (takrat 3.

ukvarjal' z različnimi motivi in 
,0 nikami in so na koncu pripravili uspelo 
ai, ^stavo.
3o(^tavo fotografij, na ogled so v resda 
d^oai -ern’ a Prijetnem zgornjem delu 
, [pL .!6' so oplemenitili s kipi, nastalimi

ob isti
uiE r3Z: priliki in katerih avtorji so
Idjijj^kvljalčovi kolegi Romana Romi, 

^Iričan Aleks Batista.
an Lovrenčič, Roman Lesjak in

, V°CistV;
po besedah predstavnikov 

'lamh' 3 Ferije, so si le-ti zadali kar 
[rf avt lci°2en načrt, saj so že našteli nekaj 
virjgi0^07, *udi zelo uveljavljenih, katerih 
f 1 ^ bomo lahko videli v prihodnjih 
let Jecih. Razumljivo je, da vam imen za 
;ti aaJ še ne bomo izdali.
i^.B,

FRANE TOMŠIČ:
Zrcalo je nova knjiga pisatelja Franeta 
Tomšiča iz "guranjga kraja“, s katero je 
prodrl v neskončna prostranstva 
znanstvene fantastike in njenih skrivnosti, 
na meji med resničnostjo in fantazijo. 
Takšni so tudi junaki, ki nastopajo v 
realnih zgodbah; so ljudje otipljivega 
vsakdanjika, ki v stiku s človeku 
nerazumljivimi vibracijskimi zvezami iz 
daljnih galaksij postajajo izvenzemeljska 
bitja. Vselej pa ostajajo človeški s svojimi 
čustvi, sanjami, željami, skrbmi in ne 
roboti brez duše in srca. Zgodbe, vseh je 
enajst, zaradi tega niso pripovedi o 
vesoljskih ladjah, ki jih krmarijo roboti ali 
Marsovci pošastnih podob, temveč 
zgodbe, v katerih se prepletajo vprašanja 
življenja in bivanja, filozofski in psihološki 
problemi, socialne napetosti in stiske, ki 
jih prinaša razvoj znanosti in tehnike.
V zgodbah, ki sodijo v literarno zvrst med 
črtico in novelo, bralca presenetijo tudi 
drobni opisi, ki dokazujejo, da gre pri 
pisatelju za bujno in hkrati logično 
domišljijo. Ta je seveda za pisca 
fantastike nujna, hkrati pa nevarna, da 
zaide v pretiravanje. Frane Tomšič pa 
ostaja na meji med verjetnim in 
neverjetnim in nam s tem odkriva 
spoznanje, ki ga naša znanstvena 
civilizacija neprenehom odpira, 
spoznanje, da neverjetno lahko jutri 
postane verjetno.
S svojo drugo knjigo, ki je bila premierno 
predstavljena 23.10.1992 v dvorani 
glasbene šole, je pisatelj vstopil v

0stat^L--NSKIMI vreckami in

PROBLEM 
OKOLJA S

:HAŠE OKOLJE?

DELI EMBALAŽE, KI 
NEUSMILJENO KAZIJO

v Pr
se bo vsak ob^ar 

3 hten) °zavestll, da je okolje, i 
ž/v/ /n deluje, le njegove 

'i Po$a°' 0d vsakega, prav vsakega 
[ '/rba!beznika le odvisno, ali bodo pc 
5 Po/o , grmovju visele bele zastave, 
^ramfen/ l°9urtovi lončki In ostala 
t\0’ kl Se nam nenehno mota okol 
Pas’/39 le nib videti nočemo. Saj se 
Papr ? ne bce, sl rečemo In gremo 
Ko g se nas tiče, prav vseh! 
Sebo/rem° po nakuPih> vzemimo s 
**hte al1 torbo’ °d trgovca pa 
fiapirVajmo’ na/ nam živila zavije v 

I Pap/r) a/^ PaPirnato vrečko (recikliran 
^asg ali torbo uporabljamo dalj
Up 'Medtem ko je PVC vrečka 
Pat0 na enkrat, morda dvakrat, 
V,/9 v smeti ali pa kar na 

f v*rjMCe' Nadeva pa niti ni poceni In 
PhVg^0 b/ lahko tudi tukaj ka) 
srn0 $evali- Zrno na zrno pogača. To 

! V) 6 POZabill, mar ne?
Pofro' potrebno energijo Imamo 

Saml In od našega žepa, 
0c/WsnSe'» pa od naše zavesti je 
,?c,e//c/0’ 9// bodo štl tak! ln drugečnl 

' ?9or/i V Prornet. In če ne gredo, kaj se 
Ja? [p°tem?
*aba^e de/u/em v tej smeri, pa še 
Papg af? Se povrhu. Pa vi? Začnite 
War,e( "a^d iutrl b° že prepozno. Naš 
ft)0rC]a Se duši v nesnagi. Saj se bomo 

Zadušili v lastnih odpadkih!

POLIETILENSKA 
OKOLJU NI

PVC vrečka ali polietilenska vrečka, kaj je 
zdaj prav? Je papirnata vrečka okolju bolj 
prijazna kot katera druga? Za odgovor na 
ta vprašanja smo zaprosili domačega 
proizvajalca nakupovalnih vrečk, 
Termoplasti - Piama d.o.o. iz Podgrada. 
Odgovor, sta pripravila razvojna inženirka 
LILIJANA TOMINC ter vodja marketinške 
službe JOŽE CEGLAR, oba iz omenjene 
firme. Na vsa dodatna pojasnila sta 
pripravljena odgovarjati tudi v prihodnje, 
lahko se obrnete neposredno nanju.

Glede na vse večjo ekološko 
osveščenost naših ljudi v zadnjem 
obdobju ter zaradi akcij v svetu, ki 
nakazujejo prepoved oziroma škodljivost 
PVC-ja okolju, je potrebno razčistiti nekaj 
splošnih dejstev.
V vsakdanji rabi se je uveljavila beseda 
PVC kot izraz za vse plastične folije, pa 
čeprav obstaja na desetine različnih 
polimerov, ki se med seboj razlikujejo po 
osnovni kemijski sestavi in s tem tudi po 
načinu izdelave, predelave in uporabe. 
Nakupovalna polietilenska vrečka ni 
izdelana iz PVC (polivinil klorida), ampak 
iz najbolj razširjenega polimernega 
materiala, ki se imenuje polietilen. 
Razlikujemo polietilen nizke gostote - 
PE-LD in polietilen visoke gostote - 
PE-HD. Iz polietilena izdelana vrečka ni 
škodljiva okolju. To potrjujejo in 
ugotavljajo številne evropske institucije, ki 
se profesionalno ukvarjajo s posledicami 
uporabe različnih materialov za okolje.

ZRCALO
maloštevilen krog slovenskih literatov 
piscev znanstvene fantastike; gre za 
dobro literaturo, ki bo obogatila slovenski 
knjižni trg. Bralci, pa ne le ljubitelji 
tovrstne literature, pa bodo z veseljem 
sprejeli in z nestrpnostjo pričakovali že 
napovedani novi “fantastični" roman.

Ivko Spetič

KEKOMINA IZPOSOJA
V MESECI OKTOICIHI ■ 
MESECI KNJIGE
V knjižnici Makse Samsa smo v oktobru - 
mesecu knjige zabeležili rekordno 
izposojo knjižničnega gradiva doslej. 
Knjižnico in čitalnico je obiskalo 3297 
(2522) uporabnikov, ki si je v čitalnici in 
na dom izposodilo 9639 (5645) enot 
knjižničnega gradiva (V oklepaju so 
številke izposoje na dom, številka pred 
oklepajem pa je izposoja knjižnega 
gradiva v čitalnici in na dom. Bralci so si 
na dom izposojali predvsem literaturo z 
aktualnimi temami (Janša, Zlobec, Rupel) 
in lažje berljivo leposlovje. V čitalnici pa 
je največje povpraševanje po strokovni 
literaturi in periodiki.

Razlogi za tako visoko izposojo so 
verjetno v vse višji ceni knjig. V zadnjem 
času nas zelo pogosto obiskujejo tudi 
begunci iz zbirnega centra, ki si knjige 
izposojajo brezplačno.

Kolektiv Knjižnice Makse Samsa

Novosti v knjižnici

STROKOVNA LITERATURA ZA 
ODRASLE:
Zupan, Uporaba računalniških metod v 
kemiji; Osho, Zlata prihodnost - največji 
izziv; Kuo, Kitajska kuhinja; Cizej, 
Prašičereja; Franki, Kljub vsemu rečem

življenju da; Kamenik, Osnove 
razkosavanja mesa; Grabnar, Retorika za 
menedžerje; Bertolini, Anatomski atlas; 
Otrokove ustvarjalne igre; Osredčki, 
Poslovni bonton; Stoppard, Kaj zmore 
vaš otrok; Kermauner, Slovenski čudež v 
Argentini: trilogija; Zadravec, Na
gredicah moje dežele; Capuder, Mozaik 
svobode; Gauguelin, Kozmične ure; 
Hrastelj, Podjetništvo v novih razmerah v 
Vzhodni Evropi; Vse o hrani; Slovenija 
proti Jugoslaviji; De Angelis, Skrivnosti 
moških, ki bi jih morala poznati vsaka 
ženska
LEPOSLOVJE ZA ODRASLE:
Parker, Škandali; Wambrechtsamer, 
Danes grofje Celjski in nikdar več; 
Finžgar, Sama; Pregelj, Mlada Breda; 
Šket, Miklova Zala; Druon, Prekleti kralji, 
Zadavljena kraljica (2. del); Plestenjak, 
Mlinar Bogataj; Velikonja, Višarska 
polena; Blodnjak znanstvene fantastike 
MLADINSKA STROKOVNA IN 
LEPOSLOVNA DELA:
Colvin, Šolska enciklopedija, Živi svet; 
Mal, Ledosned; Pečavar, Zlati grad; Dahi, 
Charlie in tovarna čokolade; Makarovič, 
Mali parkelj Malič; Lindgren, Pika 
Nogavička v deželi Taka-Tika; Reba, 
Grega in Jakob

NAKUPOVALNA
ŠKODLJIVA

Zmotno je tudi mišljenje, da je papiranata 
vrečka prijaznejša okolju od polietilenske 
vrečke. Pripombe ljudi, ki se predstavljajo 
kot "zagovorniki čistega okolja", ko 
zagovarjajo uporabo papirnatih vrečk 
pred polietilenskimi, slonijo na 
nepoznavanju strokovnih analiz.
Eno takšnih analiz je naredil nek švicarski 
inštitut za zaščito okolja leta 1988; 
ugotovili so, da papirnata vrečka porabi 
3,7-krat več eaergije kot polietilenska, 
onesnaži 6-krat več zraka in 76-krat več 
vode ter pusti 4-krat več pepela.
Razvite evropske države posvečajo 
vedno več pozornosti problemom 
onesnaževanja okolja, zavedajo se 
kompleksnosti le-teh, zato so sprejele 
predpise o označevanju in zbiranju 
embalažnih materialov.

Polietilenske vrečke, označene z 
"reciklirnim trikotnikom", so narejene iz 
materiala, ki se ga po uporabi zbere, 
reciklira in ponovno predela v uporabne 
izdelke ali pa sežge.

/V
O
PE-LD

VREČKA

Pri sežiganju polietilenska vrečka ne 
oddaja nobenih strupenih plinov, ob 
prisotnosti kisika nastajata voda in 
ogljikov dioksid, kar pomeni, da so 
posledice enake kakor pri kurjenju z 
lesom.
Veliko je polemik o smotrnosti zbiranja 
oziroma sežiganja tovrstne plastične 
embalaže.
Znan je tudi znak za okolju prijaznejšo 
polietilensko razgradljivo folijo. Vrečka, 
narejena iz takega materiala, pod vplivom 
okolja hitreje razpade.

Zmotno tudi mislimo, da je v odpadkih 
veliko (plastičnih) polietilenskih vrečk. 
Raziskave kažejo, da jih je samo 0,12 
odstotka (podatek velja za Švico kot zelo 
razvito evropsko državo). Da pa so vidne 
povsod, po vseh bregovih rek, parkih, 
ulicah in okrog smetnjakov, je rezultat 
naše (ne)kulture.



lOKOSTREtfKI KlUB

12. novembra so bistriški lokostrelci 
ustanovili svoj klub. Na občnem zboru se 
je zbralo okrog sedemdeset članov, 
ljubiteljev lokostrelstva in gostov iz 
Postojne, Reke, Škofje Loke, Vrhnike, 
Lokostrelske zveze in drugod. 
Predsednki kluba je postal DENIS ISKRA, 
klub pa je dobil tudi svoj statut.
Do zdaj so bistriški lokostrelci streljali za 
postojnski klub. Lokostrelstvo je letos 
osvojilo predvsem osnovnošolsko 
mladino, kar je posledica krožka, ki je v 
preteklem letu deloval na osnovni šoli 
pod vodstvom LADA ČELIGOJA. Bistriški 
osnovnošolci so bili v svoji konkurenci v 
preteklem šolskem letu na četrtem mestu 
v državnem merilu. Podmladek, kot ga 
premore bistriški klub, je drugod v 
Sloveniji redkost, pomeni pa obetavno 
prihodnost kluba, seveda, če njegovim 
članom ne bo zmanjkalo velje in denarja. 
Lokostrelcem so do sedaj precej 
pomagali člani bistriške trap sekcije, ki so 
jim omogočili poletne treninge na svojem 
strelišču na Črnih njivah. Zimsko strelišče 
so si uredili v športni dvorani na Osnovni 
šoli Antona Žnideršiča. Treninge imajo ob 
ponedeljkih in četrtkih, ločeno za 
mladince in člane.
D.R

S planinci v 
neznano

Z mamico sva se pridružili skupini 
petdesetih bistriških planincev, ki so se 8. 
novembra podali na izlet v neznano. V 
meglenem jutru smo odšli z avtobusom 
na pot proti Postojni. Naš vodič Hinko je 
obljubil nagrado tistemu, ki bo uganil cilj 
izleta. Nihče ni uganil prav, zato so 
nagrado dobili tisti, ki so na listek napisali 
vrhove, ki so bili najbližji pravemu cilju.
Iz avtobusa smo izstopili pred vasico 
Strmica. Od tod smo se začeli vzpenjati 
skozi bukove gozdove ter čez košenine 
in v eni uri prišli na razgledni vrh Lipovec, 
1005 metrov visoko. Tedaj je sonce 
pregnalo meglo in imeli smo prekrasen 
razgled na dolino, na Javornike, Nanos in

Z zaključnega izleta bistriških planincev 
(8. novembra 1992) pod vrhom LIPNICE 

"izleta v neznano", 
mnoge travnike, se spuščali in dvigali. 
Osvojili smo tudi 912 metrov visoki 
vršiček Tramič. Že čez dvajset minut hoje 
smo prišli do božjepotne cerkvice na 
Planinski gori. Od tu je bil lep razgled na 
poplavljeno Planinsko polje. Po široki 
gozdni poti smo se spustili v dolino.
V kraju Planina nas je čakal avtobus. 
Razigrani in prav malo utrujeni smo se 
vrnili domov. Vsi smo bili z izletovm v 
jesensko naravo zadovoljni. Najbrž pa je 
bil najbolj zadovoljen slepi planinec 
Franci, ki je ob le majhni pomoči odraslih 
varno prehodil celo pot.

Barbara Volk
OŠ Dragotin Kette, 3. razred

BK PLANINC V SUPER LIGI

Moštvo BK Planinc se je letos z 
doseženim 2. mestom v 1. balinarski ligi 
uvrstilo v višji rang tekmovanja v sezoni 
1993. Najzaslužnejši za uspeh so igralci: 
Anton Fabec, Slavko Dolgan, Primož 
Renko, Stanislav Vičič, Stojan Torjan, 
Dušan Jenko in Franc Dovgan (ki ni na 
sliki). Omenimo še, da je v anketi 
Balinarske zveze Slovenije za najboljšega 
balinarja izbran STOJAN TORJAN, 
rangiran na 7.-8. mesto.

Slika R Nikolič, tekst Zdravko Debevc

DRUGO DRŽAVNO 
TEKMOVANJE PTIC
Drugo državno tekmovanje ptic republike 
Slovenije z mednarodno udeležbo bo 
potekalo od 26. decembra letos do 2. 
januarja prihodnjega leta v prostorih 
Osnovne šole Dragotin Kette. Prva dva 
dneva bosta namenjena sprejemu in 
ocenjevanju ptic, svečana otvoritev 
razstave za javnost pa bo 28. decembra 
ob 14.30. Organizator prireditve je 
domače Društvo za varstvo in vzgojo ptic 
"Snežnik", ki je tokrat že drugič 
organizator podobne prireditve 
(republiško tekmovanje leta 1983).

Na tekmovanju bo sodelovalo približno 
tisoč dvesto ptic različnih vrst (razne 
vrste kanarčkov, križancev, ekzotov, 
papige ter posebne vrste zunanjih ptic, 
morda celo mladi noji. Ptice in vso 
opremo za njihovo vzgojo bo mogoče 
tudi kupiti.

SNEŽNIK
Ustanovitelj: Borislav Zejnulovič 
Izdajate(j: Grafični atelje 
Glavni in odgovorni urednik: 
Borislav Zejnulovič 
Uredništvo: Ivan Špetič predsednik, 
Franc Gombač, Sergij Siene,
Ester Mršnik, Stojan Šestan, 
Novinarka: Dragica Prosen 
Lektorica: Helena Rosa 
Naslov uredništva:
IL Bistrica, Bazoviška 40 
tel. fax: 067/81-297 
Tisk in oblikovanje:
Grafični atelje 
Naklada: 1800 izvodov

ŠPORTNI REZULTATI
NOGOMET
Končana so tekmovanja jesenskega dela 
prvenstva v nogometu tudi za članski 
ekipi NK Transport in NK Piama. Po 
dvanajstih odigranih tekmah je NK 
TRANSPORT uvrščen na peto mesto z le 
dvema točkama zaostanka za vodilnim. 
Kot kaže bodo med prvimi petimi ekipami 
v spomladanskem delu odločilni dvoboji 
za uvrstitev v višji rang tekmovanj saj 
šestouvrščena ekipa že sedaj zaostaja 
štiri točke za petouvrščeno. NK PLAMA 
bo prezimil na desetem mestu izmed 
trinajstih ekip in v drugem delu skušal 
izboljšati seštevek točk in končno 
uvrstitev.
V ligaških tekmovanjih kadetov je NK 
TRANSPORT v Kraško-notranjski skupini 
sedmih ekip na prvem mestu (gol razlika 
34:3). Moštvo NK PLAMA pa se nahaja 
na petem mestu.
Na enakem nivoju tekmovanja starejših 
pionirjev je NK TRANSPORT na drugem 
mestu za ekipo NK Tabor-Jadran iz 
Sežane. Nastopa prav tako sedem ekip. 
Končni zmagovalci lig kadetov oziroma 
pionirjev se bodo pomerili za prvaka 
MNZ Koper z najboljšimi iz obalne 
skupine klubov.

KEGLJANJE
KEGLJAŠKI KLUB ILIRIJA je to jesein 
odigral že sedmi krog v medregijski ligi - 
zahod. Zadnje mesto med desetimi 
ekipami verjetno ni pokazatelj prave

A BISTRICA

Trenutno potekajo društvena in regijsaka 
tekmovanja, na katerih bodo izbrani 
najboljši primerki, ki bodo razstavljeni na 
državnem tekmovanju. Sodelovalo bo 
sedemindvajset slovenskih društev ter 
društva iz Hrvaške, Italije in Avstrije. 
Pokrovitelj državnega prvenstva je Izvršni 
svet Skupščine občine Ilirska Bistrica. Ob 
tej priliki bo izdan poseben katalog, v 
katerem bodo zbrani vsi podatki' o 
tekmovalcih, rezultatih in sponzorjih.

UREDNIŠTVO: BAZOVIŠKA 40, 66250 ILIRSKA BISTRICA, SLO

NAROČILNICA
ime in priimek:

se naročam na časopis Snežnik. 
Prosim, da mi ga pošiljate na naslov:

V— ------------- --- , dne

Podpis:

vrednosti igralcev, če si osvežimo spor 
z dejstvom, da morajo dejansko ^ 
tekme gostovati. ||
Kot gostitelji igrajo tekme 1 * 
postojnskem igrišču, kjer tudi trenirajo. - 
Dejstvo, da želijo več, pontf 
angažiranje trenerja DARKA BIZJAKA / 
Postojne - uspešnega tekmovalca \ 
letošnjega svetovnega prvenstva, nosil 
dveh medalj. y

ŠOLSKI ŠPORT P
O rezultatih Občinskega krosa osnovf P 
šol smo poročali že v prejšnji številki ^ 
izbranimi učenci smo se 17. oktot* 
udeležili 27. republiškega krosa za n 
Dela v Velenju. Nastopilo je petntf *c 
učencev le v osnovnošolskih kategoriji ^ 
ker starejših tekmovalcev (mladinskili 
članskih kategorij) nismo imeli. Najbof n 
uvrstitve: 19. mesto TIHOMIR STRAJIi|p, 
in 26. mesto DENIS TOMŠIČ mv/ 
osemindevetdesetimi nastopajočimi ^ 
letniku 1979 - mlajši dečki B; ^s' 
tekmovalca sta kot ekipa uvrščena na S( 
mesto izmed osemintridesetih občinsl 
ekip. Solidno uvrstitev je dosegla ^ 0l 
NASTJA ZIRNSTEIN (rojena 1981.) ^ P| 
mlajšimi deklicami A - letnik 1980 Sf 
mlajše; med stotimi tekmovalkami i S| 
prišla na cilj 27.-ta. 'n
Precej okrnjena občinska reprezenta^ ul 
je skupno uvrščena na 33. mesto izrfj ^ 
dvainštiridesetih občinskih reprezentai*C'1 
ki so nastopile v Velenju.

Zdravko Debevc

'v
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kozleK
PROIZVODNJA - TRGOVINA - STORITVE iM 

Rozmanova 19, II. Bistrica 
TEL., FAX 067/41-630

PRODAJALNA:
VSE ZA KMETIJSTVO IN VRTNARS^ 

KRMILA, GNOJILA, SEMENA,
ZAŠČITNA SREDSTVA........

NOVI STROJI IN KOMISIJSKA PRODAŠ 

KMETIJSKE MEIIANIZACUE
POSTOJNA

primorje IH
ajdovščina ”

ENOTA BISTRICA IL. BISTRlC^
CEnjcnim rTRflnKnm audiia0

Vse vrste gradbenih in mizarskih storil' 
asfaltiranje, montažne hale.
Prodajamo vse vrste betonov, 
pesek, mivko in vse vrste 
betonskih izdelkov.
Izposojamo gradbene odre 
in opažni material.


